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Írásbeli választ iaénvlő kérdés

Tisztelt Elnök úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 46/1994. (IX. 30 .) OGY határozat 91 . §-a alapján
bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni

Varga Mihály miniszter úrhoz
„Tervezik-e a célokat támogatóvá, egységessé és felhasználóbaráttá tenni a háztartási

kiserőművek létesítésére vonatkozó szabályozást?” címmel ,
amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Lakossági megkeresés alapján találkoztam a háztartási méretű szélerőművek létesítésének
problémájával . A háztartási méretű kiserőművek jogi kategóriája a villamos energiáról szól ó
törvény hatálybalépését követően, 2008-tól került meghatározásra . A villamosművek, valamint a
termelői, magán- és közvetlen vezetékek biztonsági övezetéről szóló 2/2013 . (I. 22.) NGM
rendelet azonban továbbra is csak sz űk körben rendelkezik külön erre a kategóriára vonatkozóan,
ahogyan koherenciazavarok mutatkoznak az országos településrendezési és építés i
követelményekről szóló 253/1997. (XII . 20 .) Korm. rendelet értelmezése során is .

Mindez olyan gyakorlati problémákhoz vezet, hogy a kiserőmű bizonyos szempontból
lakóépületekkel esik egy megítélés alá, a helyi építési szabályok alkalmazásával a lakóépületek
maximális magasságára vonatkozó építési el őírásokat követelik meg a kisteljesítmény ű
szélkerekek esetében is, annak ellenére, hogy azok 10 méteres magasság alatt hatékonyan ne m
létesíthetőek. A biztonsági övezet esetében azonban a szélerőművekre vonatkozó általáno s
szabályokat kell alkalmazni, ami lakossági körben, figyelemmel az átlagos teleknagyságra, ali g
teszi lehetővé ilyen létesítmények telepítését . Az idegen tulajdonban álló (szomszédos) terület
figyelembevételét a hatóságok nem teszik lehetővé a védelmi övezet meghatározása során .

A gyakorlatban tapasztalható az engedélyező hatóságok nagyfokú bizonytalansága, amely
peres eljárásokat is eredményez . A felépült kiserőműveket emiatt sok esetben bontásra ítélik, a
lakossági beruházókat ezzel visszatartva a környezetvédelmi fejlesztésekt ő l .

A zöldenergia elterjedése, valamint ezáltal a lakossági energiafüggőség csökkentés e
európai stratégiai cél, és összhangban van a kormányzat célkitűzéseivel is . Álláspontom szerint
indokolt lenne a kérdés egységes (esetleg önálló) rendeleti szint ű szabályozása.

Kérdezem ezért Miniszter Urat, hogy tervezik-e a célokat támogatóvá, egységessé és
felhasználóbaráttá tenni a háztartási kiserőművek létesítésére vonatkozó szabályozást .

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013. május „ „
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